

EQ7: Do you offer support services for people with disabilities?

(你們是否為殘障人士提供支持服務?)

2. Campus is easily accessible by people with disabilities

(殘疾人士可以方便地進入校園)

2.1 Please provide evidence (請提供佐證)

**Answer :**

Yes、We has set up entrance and guidance signs for persons with disabilities

是的，本校設置殘疾人士入口及引導標誌。(圖附如後)



**Answer :**

Special Education Services and Support Systems 特殊教育服務及支持系統

特殊教育服務及支持系統:

依據特殊教育法第三十條之一及特殊教育法施行細則第十一、十二條訂定之。理念為讓特殊學生處於「最少限制教育環境」，依其個別能力概況及特教需求，擬定個別化支持計畫，規劃辦理學習輔導、生活輔導、心理輔導、職涯輔導、空間環境支持與系所資源連結等活動，提供身心障礙學生友善校園的學習環境，期許充分發揮潛能並培養健全人格。

本校聘有 4 位輔導員，提供校內師生特殊教育諮詢服務，112 年共計服務 90 位學生；辦理 15 場學生輔導活動、16 場特教宣導活動及講座、2 場校園友善無障礙環境討論會議、課業輔導 66 班次、同儕輔導員 12 位、交通費補助 1 位、輔具借用 1 位，提供身心障礙學生所需支持服務。

Special Education Services and Support Systems

The guidelines have been formulated in accordance with the provisions of Article 30-1 of the Special Education Act, and Articles 11 and 12 of the Enforcement Rules of the Special Education Act. The conceptual philosophy of the guidelines is to enable students with special needs and Taiwanese students be in “an educational environment with the fewest limitations.” Based on individuals’ abilities and special needs, the Section has drafted individual support plans (ISPs), and organized study skills counseling, daily-life counseling, psychological counseling, career counseling, space and environment support, and links to department resources and other activities to provide a friendly learning environment on campus for physically and mentally handicapped students in the hope that these students can bring their talent into full play, and that such resources and activities helps cultivate students’ healthy personalities.

The University has recruited 4 counselors who provide special education counseling services for the University’s faculty and students, a total of 90 students were served in 2023. The Section conducted 15 student counseling events,16 special education activity lectures , 2 meetings for a friendly campus and barrier-free environment, and 66 tutoring sessions. Additionally, the Section has trained 12 peer counselors, offered subsidies for transportation fees for 1 students ,and 1 persons on loan of auxiliary aids to provide support and services that physically and mentally handicapped students need.

Evidence: <https://stu.ntou.edu.tw/p/412-1023-10828.php?Lang=zh-tw>